
 

Algemene Beschouwingen van GroenLinks bij de Voorjaarsnota 2016 
 
Voorzitter, collega-raadsleden, collegeleden en mensen in het publiek, luisteraars, 
 
Ik wil beginnen met een terugblik, want het gemeentebestuur van Castricum komt uit een akelige periode 
en de voorjaarsnota die voor ons ligt is een wonderlijk document dat overduidelijk het gevolg is van de 
bestuurscrisis. 
 
De gemeenteraad heeft op 17 februari een wethouder weggestuurd die de raad niet tijdig en volledig 
informeerde over het overschrijden van de begroting. Pas na veel aandringen van de raad kwam het 
verhaal boven water. Nog steeds er komen zaken naar boven die intern al langer bekend waren maar 
destijds niet in de financiële stukken met de raad zijn gedeeld. Ik noem de de wettelijke eis archieven te 
digitaliseren en de vele verlof- en overwerkuren te zijn die nog uitbetaald moeten worden. De 
overschrijding is op die manier bewust kleiner getoond aan de raad dan hij eigenlijk was. De wethouder 
werd een zonnekoning genoemd die zijn wil oplegde aan college-collega’s en ambtenaren, door te dreigen 
en te intimideren. De andere leden van dat college van burgemeester en wethouders hebben dit lang laten 
gebeuren, en dat is ook hen aan te rekenen. Het liep de spuigaten uit en gelukkig kwam de raad hier achter.  
 
De raad heeft daarop adequaat gehandeld en de wethouder weggestuurd. De bestuurscrisis die erop 
volgde was onnodig, aangezien iedereen ondertussen wel wist dat het probleem bij deze ene wethouder 
zat, en dat het opgelost had kunnen worden met een nieuwe wethouder van D66, die wel de 
democratische beginselen onderschrijft. Het voert te ver om hier ook de onverkwikkelijkheden bij de 
coalitievorming die hierna volgde te beschrijven, maar dit alles is wel de oorzaak van de sfeer die er nu in 
de raad heerst. 
 
Deze bittere woorden moeten mij van het hart, maar ik weet best dat we verder moeten. Ik merk dat het 
een groot aantal raadsleden veel moeite kost om de draad weer op te pakken. Ik had er zelf ook last van. 
Maar het moet. Voor onze inwoners. Onze gemeente en gemeenteraad kunnen niet zonder een GroenLinks 
dat scherp en oplettend, vanuit onze sociale en milieuvriendelijke betrokkenheid een constructieve 
bijdrage levert aan het beleid. De knop moet om, is om, en we zullen dan ook doorgaan met wat 
GroenLinks altijd doet: politiek bedrijven op de inhoud. Het gaat ons er om wat we voor Castricum kunnen 
betekenen. 
 
Dus zijn we gewoon weer de Voorjaarsnota gaan bestuderen zoals de inwoners van de raad mogen 
verwachten. En wie schetst onze verbazing: er blijkt wel degelijk financiële ruimte te zijn! Ons is jarenlang 
voorgehouden dat bezuinigen het enige woord is dat we in de mond mochten nemen. Daar had GroenLinks 
altijd al zijn twijfels bij in zo’n rijke gemeente, maar kijk nu eens: De combinatiefunctionaris is nu ineens 
geen probleem meer voor VVD en D66, er wordt een enorm bedrag toegedacht voor een sportveld, er mag 
geld bij voor een mooie perrontunnel,… 
 
En wat ook goed nieuws is, nu krijgen we ineens wel een meerderheid voor het verduurzamen van 
gemeentelijke gebouwen, de straatverlichting en het wagenpark. GroenLinks heeft al eerder voorgesteld 
dat er een meerjarig investeringsplan moet komen voor de verduurzaming van de gemeentelijke 
organisatie. En dat gaat nu dan gelukkig gebeuren. Met het oog op de afspraken in Parijs over de 
opwarming van de aarde met niet meer dan 2%, is dat ook hoognodig. 
 
Voorzitter, 
Met verbazing kijkt GroenLinks naar het gebrek aan alertheid van de andere partijen als het gaat om de 
gevolgen van klimaatverandering voor de gemeentelijke waterhuishouding. Ook in onze gemeente kunnen 
zich calamiteiten gaan voordoen als we ons niet goed voorbereiden, en een constructief-kritische houding 
is dan ook wel op zijn plaats. Op ons na steekt iedereen dit moment zijn kop in het zand. Maar dat zand zal 
straks water zijn. 



 
Al jaren zegt GroenLinks dat er te weinig betaalbare sociale woningbouw plaatsvindt. Rechtse partijen 
hebben dat steeds verhinderd en nu geven zij vluchtelingen de schuld. We hebben echter al veel langer 
lange wachttijden voor woningzoekenden in het goedkope huursegment, zowel voor jongeren als ouderen; 
problemen die de vorige colleges weigerden op te lossen.  Wat als sociale woningbouw wordt bestempeld, 
is dat in onze gemeente meestal niet. Categorie 2 koopwoningen zijn dan misschien voor de vele 
welgestelden in deze gemeente als goedkoop aan te merken, voor nog veel meer mensen liggen deze 
woningen ver buiten hun bereik. Er moeten meer goedkope woningen komen dan de 100 waar nu in de 
voorjaarsnota sprake van is. GroenLinks wil nu niet weer te horen krijgen dat het allemaal goed is 
onderzocht, maar dat het allemaal niet kan, of niet nodig is, want dat is gewoon flauwekul. De wethouder 
zal een stevig woordje met KennemerWonen moeten wisselen en met goede prestatieafspraken 
thuiskomen. Als dat niet lukt, vindt GroenLinks dat met andere wooncoöperaties moet worden gesproken. 
 
De huidige onderbesteding bij de huishoudelijke hulp zal moeten leiden tot scherpere beleidskeuzes. De 
prijs voor de huishoudelijke hulp in de algemene voorziening is nu voor veel mensen te hoog, zodat ze naar 
andere hulpen, waaronder ook zwartwerkende hulpen uitwijken. Wellicht was het instellen van een 
algemene voorziening al met al toch niet zo’n goed idee, ook met het oog op de gevolgen voor de 
medewerkers. De huishoudelijke hulp wordt op dit moment toch al onder de loep genomen naar aanleiding 
van de recente uitspraak van de Centrale Raad van Beroep. GroenLinks roept het college op om daar werk 
van te maken. 
 
De schriftelijke vragen van GroenLinks en onze actie met een enquête over het functioneren van het sociaal 
team was bedoeld als een wake-up call. We verwachten dat dit wordt opgepakt en dat de klachten die ons 
hebben bereikt binnenkort tot het verleden zullen behoren. We willen echt niet meer horen dat cliënten 
zich geïntimideerd voelen. 
 
In het verlengde hiervan zijn we bijzonder verbaasd over de opstelling van D66 als het gaat om het recht 
van cliënten om verhaal te halen. Een ombudsfunctie is daar het meest geschikt voor, maar in de BUCH 
gemeenten lijkt D66 bang te zijn voor een al te mondig weerwoord. Dat past niet bij die partij, en ik hoop 
dan ook dat ze hier lokaal tot inkeer komen. 
 
Binnenkort wordt besloten over de uitvoering van een aantal diensten in het kader van de participatiewet, 
het jongerenloket, het zelfstandigenloket, handhaving en schuldhulpverlening. GroenLinks wil dat deze 
diensten zoveel mogelijk dichtbij huis uitgevoerd, en in Castricum bereikbaar worden. Nu moet men vaak 
naar Alkmaar en dat vinden we zeer klantonvriendelijk. 
 
Er moet nu eindelijk eens een voorstel komen voor de bouw van een nieuw en duurzaam zwembad ter 
vervanging van de Witte Brug. Er is eindeloos veel over gezegd de afgelopen jaren, er ligt een goed rapport 
van de stakeholders en nu moet er iets gedaan worden. De achtereenvolgende colleges wilden niets, maar 
we krijgen signalen dat het tij bij minimaal 1 van de meest vertragende partijen eindelijk aan het keren is. 
 
De pluriformiteit van de lokale media baart ons al veel langer zorgen. Het is hoog tijd dat de indirecte 
subsidiering door het gunnen van de gemeentepagina’s van de lokale krant nu eens aan een ander blad 
wordt gegund. Lokaal nieuws wordt nu al jaren vanuit een eenzijdige politieke hoek belicht, en de 
profilering van één partij in het bijzonder krijgt in het betreffende nieuwsblad sterk de voorkeur. Dat komt 
de lokale democratie niet ten goede. We leven hier niet in Noord-Korea. 
 
Voorzitter, 
Tot slot wil ik mijn hoop uitspreken dat we in de gemeente Castricum voortgaan op de weg van compassie 
met vluchtelingen en dat we als medeburgers hen, en de statushouders die in onze gemeente wonen zullen 
blijven helpen een plek te vinden in onze samenleving. Ik ben trots op het grote aantal vrijwilligers dat onze 
gemeente kent dat hiermee bezig is via de stichting Welzijn, de kerken en CastricumVerwelkomt. Laten we 
geen problemen maken die er niet zijn door moeilijk te doen over slechts 160 plaatsen voor statushouders 
die hier tijdelijk op een woning wachten ergens in het land. Onze gemeente kan dat met gemak dragen. 
Dank u wel. 


